

## *Margaret Griffiths Award 2010*



*Margaret Griffiths taught for 25 years at the McGill School of Social Work. In a second career, after her retirement, Ms Griffiths became actively involved in many organizations concerned with the health and welfare of seniors in Ottawa. These included the Good Companions Seniors Centre, the Glebe Centre, the District Health Council, and the Council on Aging of Ottawa.*

*It was in recognition of her outstanding contribution in the volunteer field that the Margaret Griffiths Award was established. The award is presented annually to a senior volunteer who, like Ms Griffiths, has contributed substantially to the betterment of the quality of life of seniors in Ottawa.*

### **This year's recipient: Dr. Hugh Armstrong**



Dr. Hugh Armstrong is a Professor in the School of Social Work and in the Institute of Political Economy at Carleton University in Ottawa since 1995. He obtained his PhD in sociology from the Université de Montréal in 1984. He received the Research Achievement Award from Carleton University in 2009. He has an extensive and impressive record of research, education, advocacy and community involvement in the fields of health care, health policy, and health management.

With Pat Armstrong, he has written widely on women and work and on health care. Among their recent books are *Critical to Care: The Invisible Women in Health Services*, *About Canada: Health Care*, and, with other authors, *They Deserve Better: The long-term care experience in Canada and Scandinavia*. Much to his credit, the Council on Aging is the sole senior's organization recruited to partner in a large research project recently funded by the Social Sciences and Humanities Research Council and slated to last for the next seven years. Entitled "Re-imagining Long-Term Residential Care: An International Study of Promising Practices", the project is headed by Dr. Pat Armstrong of York University with Dr. Hugh Armstrong acting as the co-investigator. The project involves 25 university-based researchers from six countries as well as five health sector unions, two employer associations and the Council on Aging.

He was on the committee that organized the founding conference of the Ottawa Health Coalition in 1996. He served as an elected member of the Board of Directors for the Ottawa Community Care Access Centre from 1999 until 2002, chairing its Procurement and Quality Improvement Committee throughout that period and serving as Vice-Chair in 2001-02. He has been on the Board of Directors of the Council on Aging since 2004, where he was a Vice-President, chaired the Health Issues Committee and represented the Board on the Community Advisory Committee of the Ottawa Hospital.

His outstanding commitment to the betterment of the quality of health care and policy for seniors has deeply influenced not only his students but also many decision-makers and practitioners in the field of aging.



*We are pleased and honoured to present the Margaret Griffiths Award for 2010 to Dr. Hugh Armstrong. His actions do speak much louder than words ever can.*

*For what he has done and continues to do,*

*Dr. Hugh Armstrong is a most worthy recipient of this award of distinction.*

*Thank you Dr. Hugh Armstrong,*

*The Council on Aging of Ottawa / Le Conseil sur le vieillissement d'Ottawa*

*June 16, 2010*

## *Le Prix Margaret Griffiths 2010*

*Margaret Griffiths a enseigné pendant 25 ans à l'école de travail social de l'Université McGill. Après avoir pris sa retraite, elle a choisi comme seconde carrière d'oeuvrer activement au sein de nombreux organismes visant à améliorer la santé et le bien-être des personnes âgées, dont Les Bons compagnons, le Glebe Centre, le Conseil régional de santé et le Conseil sur le vieillissement.*

*Le prix Margaret -Griffiths a été créé en reconnaissance de l'apport exceptionnel de M<sup>me</sup> Griffiths au bénévolat. Il sera remis à une personne âgée bénévole qui, comme elle, a beaucoup contribué à l'amélioration de la qualité de vie des aînés à Ottawa.*

### **Le récipiendaire de cette année : D<sup>r</sup> Hugh Armstrong**



D<sup>r</sup> Hugh Armstrong enseigne depuis 1995 à l'École de travail social et à l'Institut de sciences politiques de l'Université Carleton, à Ottawa. Il a obtenu un doctorat en sociologie de l'Université de Montréal en 1984. En 2009, il a reçu le prix d'excellence en recherche de l'Université Carleton. Il compte à son actif de nombreuses réalisations remarquables sur les plans de la recherche, de l'enseignement, de la défense de causes et de l'engagement communautaire dans le domaine des soins, de la politique sanitaire et de la gestion de la santé.

En collaboration avec Pat Armstrong, il a beaucoup écrit sur les femmes et le milieu professionnel ainsi que sur les soins de santé. Parmi les récents ouvrages que les deux sociologues ont cosignés, citons *Critical to Care: The Invisible Women in Health Services, About Canada: Health Care* et *They Deserve Better: The long-term care experience in Canada and Scandinavia*, qu'ils ont rédigé avec d'autres auteurs. Le CSV est le seul organisme pour personnes âgées à avoir été choisi pour collaborer à un vaste projet de recherche qui a été récemment financé par le Conseil de recherches en sciences humaines du Canada et s'étalera sur les sept prochaines années, et c'est en grande partie grâce à lui. Intitulé *Re-imagining Long-Term Residential Care: An International Study of Promising Practices*, le projet est dirigé par Pat Armstrong, de l'Université York, et Hugh Armstrong lui-même, qui agit à titre de chercheur associé. Il réunit 25 chercheurs universitaires provenant de six pays ainsi que cinq syndicats du secteur de la santé, deux associations d'employeurs et le CSV.

D<sup>r</sup> Armstrong a fait partie du comité chargé d'organiser la conférence inaugurale de la coalition d'Ottawa sur la santé en 1996. De 1999 à 2002, il a compté parmi les membres élus du conseil d'administration du Centre d'accès aux soins communautaires d'Ottawa et a présidé le comité d'approvisionnement et d'amélioration de la qualité de l'organisme, dont il a assumé la vice-présidence en 2001-2002. Depuis 2004, il siège au conseil d'administration du CSV, dont il a assumé la vice-présidence et présidé le Comité de la santé et qu'il a représenté au Comité consultatif communautaire de l'Hôpital d'Ottawa.

Le dévouement exceptionnel du D<sup>r</sup> Armstrong en faveur de l'amélioration de la qualité des soins et des politiques sanitaires pour les personnes âgées a profondément influencé non seulement les étudiants de celui-ci, mais également de nombreux décideurs et praticiens s'occupant de la question du vieillissement.



*C'est un grand plaisir et un honneur pour nous de présenter le Prix Margaret Griffiths 2010 au D<sup>r</sup>. Hugh Armstrong. Ses actes sont véritablement plus éloquents que les paroles. D<sup>r</sup>. Hugh Armstrong mérite bien ce prix de distinction en raison de tout ce qu'il a réalisé et continue de faire.*

*Merci D<sup>r</sup>. Hugh Armstrong.  
Le Conseil sur le vieillissement d'Ottawa / The Council on Aging of Ottawa  
Le 16 juin 2010*

